
 

Protokół Nr 4/2020 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

w dniu 21 kwietnia 2020 roku 

 

 

 

WAK.0012.2.4.2020 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w zdalnym trybie. Przewodnicząca  Agnieszka 

Powała, witając zaproszonych gości oraz członków komisji otworzyła posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

W wideo konferencji wzięli udział:  

1. Agnieszka Powała 

2. Zenon Durka 

3. Izabela Kownacka 

4. Michał Kobrzyński     

5. Jacek Szczepański     

6. Mariusz Śledziewski   

7. Tomasz Talarski   

8. Aleksandra Bednarek, 

9. Marek Kuska 

10. Artur Stankiewicz 

                                

Nieobecni członkowie komisji: 

1. Piotr Choroś. 

 

 

Lista obecności  stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności  stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.                    

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Informacja na temat rekrutacji do szkół. 

4. Informacja na temat bieżącej działalności szkół - nauka zdalna. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Porządek  przyjęty został jednogłośnie – 8 głosów za, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących nie było. 

 

3. Informacja na temat rekrutacji do szkół. 

 

Pan Tomasz Lisowski, Kierownik Referatu Edukacji poinformował zebranych, że  biorąc pod 

uwagę liczbę potencjalnych kandydatów do szkół ponadpodstawowych (1290) czyli 

uczniów klas ósmych publicznych i niepublicznych szkół podstawowych, mających siedzibę 

na terenie Powiatu Legionowskiego oraz dotychczasowe wskaźniki procentowe 

dokonywanych przez młodzież wyborów w zakresie typu szkoły (LO, Technikum, Szkoła 



Branżowa) lub położenia szkoły (Warszawa, Powiat Legionowski, inne powiaty), w 

porozumieniu z dyrektorami szkół na rok szkolny 2020/2021 planuje utworzyć się 

następującą liczbę klas pierwszych: 

 LO im. M. Konopnickiej w Legionowie – 7 oddziałów 30 osobowych – 210 miejsc 

oraz 1 oddział mistrzostwa sportowego 28 osobowy (1/2 oddziału chłopcy piłka nożna i 1/2 

oddziału dziewczęta piłka siatkowa); 

 LO im. St. Lema w Stanisławowie Pierwszym – 2 oddziały 24 osobowe – 48 miejsc; 

 Technikum w PZSP w Legionowie – 2 oddziały 32 osobowe – 64 miejsca; 

 Techniku w PZSP w Serocku – 2 oddziały 30 osobowe – 60 miejsc; 

 Szkoła Branżowa w PZSP w Legionowie – 2 oddziały 32 osobowe – 64 miejsca; 

 Szkoła Branżowa w PZSP w Serocku – 1 oddział 30 osobowy – 30 miejsc 

Łącznie w pierwszych klasach dyrektorzy szkół przygotowali – 504 miejsca. System 

rekrutacji jest w miarę elastyczny i w zależności od ilości podań uczniów tzw. pierwszego 

wyboru, dyrektorzy szkół w porozumieniu z organem prowadzącym będą reagowali na 

bieżąco tj. np. zwiększali liczbę miejsc w klasach lub też ewentualnie zwiększona zostanie 

liczba oddziałów. 

Zgodnie z § 11b ust. 2 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 20 marca 

2020 r. w sprawie szczególnych rozwiązań w okresie czasowego ograniczenia 

funkcjonowania jednostek systemu oświaty w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19 (Dz. U. z 2020 r. poz. 493 z późn. zm.) postępowanie rekrutacyjne 

na rok szkolny 2020/2021 do klas I publicznych szkół ponadpodstawowych będzie 

przeprowadzane w nowych terminach określonych przez MEN. Nowe terminy postępowania 

rekrutacyjnego, a także terminy składania dokumentów będą podane do publicznej 

wiadomości na stronie internetowej ministerstwa. Tym samym obowiązujące dotychczas 

zarządzenie Nr 8 Mazowieckiego Kuratora Oświaty z 31 stycznia 2020 r. w sprawie 

określenia terminów rekrutacji i czynności wykonywanych przez kandydatów stało się 

nieaktualne. Uczniowie, którzy wybiorą publiczne szkoły mające siedzibę na terenie 

Powiatu Legionowskiego, miasta stołecznego Warszawy, oraz powiatów Nowy Dwór 

Mazowiecki, Wołomin i Piaseczno będą uczestniczyli, podobnie jak w latach ubiegłych w 

elektronicznej rekrutacji. Niemniej jednak w określonych przez ministra terminach 

uczniowie będą zobligowani do dostarczenia do szkoły tzw. pierwszego wyboru wydruku 

podania o przyjęcie do szkoły, zaświadczenia o wynikach egzaminu (jeśli się odbędzie), 

świadectwa ukończenia szkoły podstawowej, zaświadczeń lekarskich lub orzeczeń i opinii z 

poradni psychologiczno-pedagogicznych itp. W przypadku, gdyby to było niemożliwe ze 

względu na sytuację związaną z epidemią, to zgodnie z § 11b ust. 6 ww. rozporządzenia 

rodzic kandydata lub kandydat pełnoletni informuje na piśmie lub elektronicznie o tym 

fakcie dyrektora szkoły, wskazując na przyczynę niedotrzymania terminu. Ostateczny 

termin na dostarczenie do szkół wymaganych dokumentów został określony na dzień 25 

września 2020 r. Wyniki postępowania rekrutacyjnego w formie list kandydatów oprócz 

wywieszenia jej w szkołach będą mogły być także zamieszczane na stronach internetowych 

szkół (ust. 1). Oczywiście informację o zakwalifikowaniu się na listy kandydaci będą mieli 

także  w swojej aplikacji rekrutacyjnej. 

Jak będziemy znali już termin rozpoczęcia rekrutacji Powiat Legionowski planuje 

akcję bilbordową na swoim terenie z ofertą naszych szkół. Przygotowywana jest także 

specjalna wkładka do Informatora naszego powiatu „Kuriera”. Będziemy także niezbędne 

dla kandydatów informacje zamieszczać na stronie Powiatu. Najwięcej informacji kandydaci 

znajdą na stronach poszczególnych szkół lub w serwisach społecznościowych. 

Na pytanie radnego Michała Kobrzyńskiego o terminy egzaminów Pan Tomasz 

Lisowski odpowiedział, że terminy nie są jeszcze znane, najprawdopodobniej egzaminy 

odbędą się w drugiej połowie czerwca. Nie wiadomo również, czy w rekrutacji do szkół 

ponadpodstawowych będą brane pod uwagę wyniki egzaminów ośmioklasisty, czy tylko 

będzie konkurs świadectw. Powyższe spowoduje, że terminy rekrutacji ogłaszane będą w 

późniejszym czasie. 

 

4. Informacja na temat bieżącej działalności szkół - nauka zdalna. 

 

Powyższy temat omówił Pan Tomasz Lisowski, Kierownik Referatu Edukacji, który 



powiedział, że szkoły prowadzone przez Powiat Legionowski od pierwszego dnia 

zawieszenia zajęć z powodu pandemii rozpoczęły naukę zdalną. Na prośbę Zarządu 

Powiatu, dyrektorzy szkół przekazali do organu prowadzącego informacje na temat 

sposobu realizacji rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 20 marca 2020 r. w 

sprawie szczególnych rozwiązań w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania 

jednostek systemu oświaty w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19 (Dz. U. z 2020 r. poz. 493 z późn.zm.). Z tych informacji wynika, że praca 

zdalna z uczniami odbywa się przy pomocy programów do komunikacji i wideokonferencji 

typu Skype, Messenger, Zoom, Microsoft Teams itp., przy wykorzystaniu platformy 

edukacyjnej i dziennika lekcyjnego Librus (LO im. M Konopnickiej, PZSP w Legionowie i LO 

im. St. Lema), poczty elektronicznej, stron internetowych szkół a także przy wykorzystaniu 

e-podręczników. Dyrektorzy wdrożyli system ewidencji zajęć na odległość, a z ich 

informacji wynika, że w zasadzie wszyscy nauczyciele realizują tygodniowy wymiar zajęć 

taki jak przed zawieszeniem zajęć. W swoich informacjach dyrektorzy zwracali uwagę na 

następujące problemy: 

1. Ograniczone możliwości nauki przedmiotów zawodowych w części praktycznej 

(ewentualnie tylko filmy instruktażowe np. z wykorzystaniem YouTube lub 

dedykowanych stron MEN) – młodociani zgodnie z rozporządzeniem nie realizują 

praktycznej nauki zawodu u pracodawców (PZSP w Srocku i PZSP w Legionowie); 

2. Przygotowanie lekcji zdalnych wymaga dużego zaangażowania, co w połączeniu ze 

sprawdzaniem nadesłanych prac oraz konsultacjami znacznie przewyższa godziny 

wynikające z zobowiązań nauczycieli (LO im. St. Lema); 

3. Zajęcia on-line z użyciem komunikatorów głosowych i wideo nie zawsze są najlepszą 

formą przekazania i sprawdzenia wiedzy uczniów ze względu na: ograniczenia 

sprzętowe oraz internetowe – brak łączy internetowych o odpowiedniej przepustowości 

(korzystanie z Internetu jest płatne); czasami mało korzystne warunki domowe 

uczniów i nauczycieli, praca zdalna rodziców w domu i konieczność współdzielenia 

komputerów (LO im. Konopnickiej), 

4. Bezpieczeństwo w Internecie tj. ochrona wizerunku uczniów i nauczycieli, transmisje 

lekcji w mediach społecznościowych wraz z komentarzami, brak dostatecznej ochrony 

praw autorskich, próby zdalnego przejęcia komputerów oraz instalacji 

nieautoryzowanych programów; 

5. Szczególne problemy w realizacji zajęć na odległość i pracy zdalnej przy nauczaniu 

specjalnym ponieważ wychowankowie  mają duże trudności z poprawnym i 

odpowiedzialnym korzystaniem z nowych technologii, stąd też konieczność 

angażowania rodziców we współpracę z nauczycielami w ramach nauczania zdalnego. 

Z uczniami niepełnosprawnymi szczególnie ważnym elementem nauki jest bezpośredni 

kontakt i nauka przez naśladownictwo lub reakcja na bodźce, a to nie jest możliwe 

poprzez Internet. 

Żaden z dyrektorów w przysłanych informacjach nie zgłaszał problemów 

sprzętowych. Zarząd Powiatu na mocy nowych uprawnień udzielił wszystkim dyrektorom 

upoważnienia do wypożyczania sprzętu komputerowego będącego na wyposażeniu szkół 

zgłaszających takie potrzeby nauczycielom i uczniom. Niezależnie od tego od  1 kwietnia 

2020 r. gminy i powiaty mogą wysyłać do Centrum Projektów Polska Cyfrowa wnioski o 

sfinansowanie zakupu laptopów, tabletów oraz dostępu do internetu dla uczniów, którzy 

nie posiadają sprzętu umożliwiającego im realizację zdalnych lekcji. Do podziału jest 186 

mln zł; wkład własny nie jest potrzebny. Co ważne w tym działaniu zasady 

konkurencyjności nie obowiązują. 

Powiat Legionowski złożył już 1 kwietnia 2020 r. taki wniosek. Zgodnie z algorytmem 

Ministerstwa, maksymalna kwota grantu, o który mógł ubiegać się powiat legionowski to 

80 tys. złotych. Po zebraniu zapotrzebowania z poszczególnych placówek szkolnych, 

prowadzonych przez powiat legionowski, oraz konsultacji z dyrektorami szkół, został 

złożony wniosek o grant na zakup 3 laptopów, 43 tabletów i 11 stanowisk z dostępem do 

mobilnego Internetu. Szacunkowa, całkowita wartość planowanych zakupów wyniosła 

79 884 zł.  

Radna Aleksandra Bednarek  zapytała, kiedy realnie zakupiony sprzęt dotrze do szkół. 

Pan Tomasz Lisowski odpowiedział, że na serwisie samorządowym  zamieszczona została 



ostatnia lista z dnia 16 kwietnia br. Brakuje listy z 17 i 20 kwietnia, przy czym  na każdej 

liście znajduje się około 300-400 jednostek samorządu.  

Pan Tomasz Lisowski dodał, że dyrektorzy naszych placówek w zasadzie nie zgłosili  

rażących potrzeb tym bardziej, że uczniowie mieli możliwość  wypożyczyć sprzęt ze szkoły. 

Pan Tomasz Lisowski podkreślił, że natychmiast jak zostaną przyznane nam środki, 

podpisana zostanie umowa na zakup sprzętu.  

Przewodnicząca komisji powiedziała, że gminy ościenne już skorzystały z tego programu i 

niebawem powiat otrzyma środki, tym bardziej, że nie obowiązuje w tym przypadku prawo 

zamówień publicznych. 

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

Komisji nie zostały przedłożone do zaopiniowania projekty uchwał. 

 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Do protokołu Nr 3/2020 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 7 kwietnia 

2020 roku, który otrzymali wszyscy członkowie komisji nie zgłoszono uwag, w  związku z 

czym Przewodnicząca komisji przystąpiła do procedury głosowania odczytując kolejno 

nazwiska członków komisji, którzy mówili, czy są za przyjęciem protokołu. 

1. Agnieszka Powała - jestem za,     

     2. Zenon Durka - jestem za,                                            

3.Izabela Kownacka - jestem za,     

4. Michał Kobrzyński - jestem za,     

5.Jacek Szczepański - jestem za,     

6.Mariusz Śledziewski - jestem za,    

7.Tomasz Talarski  - jestem za, 

8.Aleksandra Bednarek - jestem za, 

9.Marek Kuska - jestem za, 

10.Artur Stankiewicz- jestem za. 

 

Protokół Nr 3/2020  z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i sportu w dniu 7 kwietnia 

2020 roku, przyjęty został stosunkiem głosów: 10 głosów za, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących nie było. 

 

7. Wolne wnioski. 

 

Nie zgłoszono. 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji zamknęła Przewodnicząca Komisji Agnieszka Powała. 

 

 

         Przewodnicząca 

        Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

 

         Agnieszka Powała 

 

Protokół sporządziła: 
Małgorzata Storm 


